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Korte meddelelser 

 

Københavns Kredsforening 

• Fremgang i medlemmer, lige over 1620 aktuelt. Over det niveau, der er budgetteret med. 

Støt stigning siden semesterstart. 

• Økonomien ser derfor god ud. 

• Hjemmelavet mad til KKR bidrager også. 

 

AFU 

• Se senere punkt 

 

Kursusudvalg 

• Afholdte kurser er gået godt. Ellers intet nyt. 

 

PR-udvalg 

• Intet nyt 

• Kører OKU-PR 

 

Rekrutteringsudvalget 

• Holder møde i næste uge, 26/6 17:00 fysisk eller på Zoom. Alle interesserede kan dukke op. 

Link på FADL-kalender 

• Rekrutteringsudvalget arbejder på at rekruttere nye medlemmer til FADL 

 

TR 

• Får lavet t-shirts, plakater mv., og det går angiveligt meget godt. 

 

Vagtbureauet 

• Går trægt med vagterne.  

• Vagttagere vil gerne tage vagter, hospitalerne vil ikke særligt gerne bestille 

• Kontaktet hospitalsdirektører. Svar er, at der ikke er nok arbejde til faste personale pga. 

omlægning af arbejdsgange på sygehusene, fx ved omlægning af administrative spl. til også 

at lave klinisk arbejde. 

• VB forsøger at øge efterspørgslen på FADL-vagter andetsteds end vanlige SPV fx i form af 

hold. Skriv en besked til Rasmus Dalgaard, hvis man har ideer til potentielle hold (LFU). 



Undersøges også, om det kommunale sundhedsvæsen (fx plejecentre) kan have brug for 

SPV, dog obs. OK 

• Det er set før, at der har været mindre brug for SPV-vagter. Det svinger 

• Skyldes det at portører bliver oplært til faste vagter? Nej, i ringe omfang, svares der. Der 

mangler nemlig også i forvejen portører, og de dækker ikke særlig mange faste vagter 

• Ida Sandal ny næstforperson i Vagtbureauets bestyrelse  

 

FADLs Hovedforening 

• Møde fredag i Aarhus/Aalborg-udvalg for at skitsere videre forløb 

• Har været på Folkemøde 

• Forpersonskabsmøde i morgen med oplæring/workshop med Tryg 

• Ellers nihil 

 

OKU 

• Nye OK på plads. Man kan stemme herpå indtil 25/6 kl. 14:00. Vi nærmer os en 

stemmeprocent på 15%, uhørt højt i OK-regi. Langt hovedparten har stemt ja. 

• Kort oprids herunder 

• Lønnen stiger i alt 6,5% over en periode frem mod november 2025. Aktuelt lønstigning med 

tilbagevirkende kraft pr. 1/4-24 på 4%. Dette gælder for alle vores OK. 

• SPV/VT pr. 1/4-24 

o Ret til ansættelsesbrev, funktionærstatus ved under 8 timers arbejde ugentligt 

o Ret til at fravige lovens hviletidsbestemmelser, så lægestud. Der ønsker det kan 

arbejde mere i perioder 

o Udvidet OK-dækning til 1 år ml. BA og KA (tidl. 0 år) 

o Ret til sygedagpenge ved enkeltvagter når man har haft en vagt inden for de seneste 

4 uger 

o Ret til at forlænge 200 timers-kravet ved kursusgodtgørelse ved barsel 

• SPV/VT pr. 1/4-25 

o 15 kr./time i nyt nattillæg 

o 10 kr./time i forhøjet lørdagstillæg og mandagstillæg, desuden lørdagstillæg udvidet 

til kl. 00 natten ml. fredag og lørdag 

o Udligning af forskel i grundløn ml. Øst- og Vestdanmark for SPV (1 kr./time) og 

fuld udligning (4,02 kr./time) for VT. 

• SIM pr. 1/4-24 

o Hævet fleksibilitetstillæg fra 8,5% til 12% af grundløn. 

• LV pr. 1/4-24 

o Ret til ansættelsesbrev ved under 8 timers arbejde ugentligt 

o Forbedrede muligheder for dispensation fra 8. sem.-kravet 

o Særlig feriegodtgørelse forhøjes med 0,54% til 0,99% 

• LV pr. 1/4-25 

o LV-hold kommer i overenskomsten! 

o Her følger også holdtillæg og holdledertillæg – men kun ved kollektiv dækningspligt 

o LV-hold har bygget på mange forskellige lokalaftaler førhen; nogle af disse har ikke 

fået tillæg trods formel kollektiv dækningspligt 

o Nu hvor hold er i OK, kan FADL føre sager på det 

o 2% stigning af grundlønnen 

o Ulempetillæg hævet med 10 kr.  



o Længden af en LV-vagt er nu standardiseret til 7,5 timer frem for 7,4 timer, dvs. 

marginalt mindre overarbejdsbetaling for vagter længere end 7,4 timer 

• Spørges som en sidebemærkning til puljetillæg. Hvis venner spørger, så kan man sige, at det 

er en Vagtbureau-beslutning 

• UAG 

o Generelle lønstigninger 

o Retten til frivillige ekstrapensionsindbetalinger (fordelagtigt når man risikerer at 

komme over SU-lønloftet) 

o Frokost på tjenesterejser (fx hvis man underviser et andet sted i landet) 

o Gælder ALLE universitetsansatte studerende, ikke kun medicinere  

• Sendt mail med beregninger på konkrete lønstigninger (kr./øre) til Repræsentantskabet 

• Vigtig pointe i at alle medlemmer ejer alle overenskomster; derfor giver det mening, at 

SPV’ere kan stemme på LV-OK.  

 

NMFU 

• Haft godt møde med brainstorming. Projekter med Tryg, ansvar deles med FS 

 

UPU 

• Intet nyt. Oscar ved med i debat på Folkemødet, hvor han var rigtig god! 

 

FADL’s Forlag 

• Det går bedre end ventet i forlaget.  

• Faldende salg af fysiske bøger, men to forgangne måneder bedre end forventet 

• Digitalisering i højsædet, mere om dette, når der foreligger noget konkret 

 

Andre – forskning 

• Fjernet timeloft for studenterforskere; man må gerne arbejde ubegrænset ved siden af, når 

man forsker. 

• Bl.a. Kræftens Bekæmpelse har hævet stipendiat 

• Fællesmøde i efteråret med alle fonde, hvor det er håbet, at vi kan forhandle en stærk 

stigning igennem i skolarstipendiet 

 

 

Evaluering af arbejdsmøder 

 

På sidste KKR en meget kort dagsorden. Herefter forskellige møder i grupper, man kunne vælge 

imellem. Dermed fokuseret indsats.  

 

• Holdning om at det fungerede godt. Man kunne sætte gang i nogle ting. 

• Forslag om en intro dage forinden til hvert arbejdsmøde, så man kunne sætte sig ind i det 

• Risiko for at man blev splittet mellem flere stole, så det er ulempen ved, at det hele ligger 

dér.  

• Hvem besluttede emnerne for arbejdsmøderne? Bestyrelsen. Dette kan gøres anderledes 

næste gang, hvis vi vil beholde det.  

• Holdning om, at arbejdsmøderne bør være arbejdsfokuserede og ikke strategifokuserede, 

som alm. udvalgsmøder ellers normalt er. 

o Istemmes flere gange. Godt at kunne få eksekveret ting. 



• Mismatch mellem tidspunkt og arbejdsbyrde – sent i semesteret, hvor der ikke er så meget at 

lave nødvendigvis. Måske man kan tage princippet med til en/flere tidligere KKR? I 

tilslutning til (fx efter spisning) 

• Holdning om, at det ikke bør blive for rigidt ad. udvælgelsen af hvilke arbejdsmøder, der 

skal holdes. Repræsentantskabet bør kunne præge det, og man bør kunne gå mellem flere 

arbejdsmøder. Dette kunne være i form af et punkt på dagsordenen KKR’et inden. 

• Man kan også altid invitere til arbejdsdag/lektiecafé uafhængigt af de formaliserede KKR- 

 

 

Kandidatreception 

 

• 27/6 kl. 15, samme format som tidligere inkl. bobler, kage, hygge 

• Udbredet målgruppe til også at inkludere dem, der gerne vil fejre de nye kandidater – ikke 

kun nye kandidater. Også repper-hygge 

• Opfordring til at trykke Deltager og skabe hype 

• Fedt at der i begivenheden står lokation: FADL’s Fagforening! 

 

 

Fagforeningsevent 

 

• Bliver 3/9 16:15 

• Banksektorens fagforening har lavet en undersøgelse af, hvad der skaber indmelding i 

fagforeninger og sikrer fastholdelse. De vil gerne holde foredrag for Repræsentantskabet og 

forklare lidt om det. 

• Oplæg til at vi selv holder møde bagefter om, hvordan vi kan bruge det 

 

 

Rusintro 

 

• Afholdes møde næste uge, se Korte meddelelser, hold øje med Facebook 

• Vigtigt med rusintro og rekruttering, som betyder meget – også for foreningens økonomi. 

 

 

FADL til Pride 

 

• Lægeforeningen vil gerne have os med til Pride så længe det er klart, at vi ikke 

repræsenterer dem. Dette effektueres ved, at vi har eget tøj på, og at LF har LF-trøje på. 

• Derudover brunch gerne med Studklub, basisgrupper og IMCC som forening. Sidstnævnte 

ønsker ikke at deltage i Pride. IMCC holder allerede brunch i Studhus, spørgsmål om at 

tilslutte sig det. 

• IMCC tager i slutningen af juni stilling til, om de ønsker at holde fælles-brunch med FADL. 

Hvis de ønsker, må vi formentlig selv finansiere vores part.  

• Målgruppe FADL-medlemmer, Studklub, basisgrupper, IMCC 

• Holdning om at det lyder godt, men svært uden budget. 

• Koster os formentlig ikke alverden. Udvalget tager stilling til, om det giver mening, når der 

foreligger et klarere billede 

 



DHL 

 

• Sidste tilmeldinger opkræves snart 

• Alle pladser fyldte 

• Panumrunners indstillet på at dække meget af vagtplanen i år, men vi skal naturligvis også 

være til stede i stor stil 

• 30/8, vagtplan følger 

• Laves fællesmad for deltagere og heppere (som kan købe det til) 

 

 

Hovedbestyrelsesmøde 

 

• Ligger i august. Man kan sende Magnus eller Noah forslag til punkter til mødet. 

 

 

Mødekalender 

 

• Findes i bilag. Næste møde 10/9.  

 

 

Mad og snacks til næste møde 

 

• Sara vil gerne. Man kan skrive til hende, hvis man gerne vil være med. Hun skriver også ud, 

når vi nærmer os. 

 

 

Månedens fidusbamse 

 

• Anna Blak giver den videre. Honorable mention til Ida, fidusbamsen gives til Inbar.  

 

 

Evt. 

 

• Ad. FADL på rustur/introtur gives forklaring efter mødet v. Charlotte 

• Ad. FADL’s nationale kalender: heri kan alle Københavns begivenheder ses. KKR er 

relevant, men fx kandidatreception fylder bare.  

o Indstilling til at sekretariatet igen tager dette op. Tidligere ikke været teknisk muligt 

at have individuelle kalendere. 

o Arendse ønsker at være kalenderansvarlig og tager det videre. 

 

 

 

 

 

 

 

  


